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PROTOKÓŁ Nr XXV/13 
z sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska 

odbytej w dniu 29 sierpnia 2013 roku w godzinach 900 – 1230 

 
Obecni radni wg załączonej listy obecności. 
Obecni sołtysi wg załączonej listy obecności. 
Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy p. Ireneusz Demianiuk, Skarbnik Gminy  
p. Teresa Maksymiuk, Sekretarz Gminy p. Teresa Magier, Kierownik GOPS  p. Krystyna 
Wetoszka, Dyrektor ZSS p. Urszula Wołodko, Dyrektor Przedszkola Samorządowego p. 
Małgorzata Babicz, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Brzozowym Kącie p. Małgorzata 
Karpińska, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Walinnie p. Stanisław śelazowski, Dyrektor 
Szkoły Podstawowej w Derewicznie p. GraŜyna Izdebska, Dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Kolembrodach p. Danuta Mróz, Aplikant p. Justyna Kluba, Pracownik Urzędu Gminy P. 
Krzysztof Kalinowski 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i sprawy organizacyjne 

- stwierdzenie quorum, 
- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 
- ustalenie porządku obrad 

2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 
- Przewodniczącego Rady Gminy 
- Wójta Gminy 
- Przewodniczących komisji stałych 

3. Informacja o wykonaniu budŜetu Gminy za I półrocze 2013 r. 
4. Informacja o działalności GOPS w Komarówce Podlaskiej  
5. Ocena przygotowania szkół i przedszkola do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 

2013/2014 - informacja dyrektorów szkół i przedszkola samorządowego.  
6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) uchylająca uchwałę w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2013 r.  
2) zmiany budŜetu gminy na 2013 r.  

7. Interpelacje i zapytania  
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  
9. Wolne wnioski.  
10. Zamknięcie obrad.  
 
Ad. 1 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – dokonała otwarcia sesji i powitała 
wszystkich przybyłych. 
a) stwierdziła na podstawie listy obecności, iŜ Rada jest władna do podejmowania uchwał 

poniewaŜ na 15 radnych ustawowego składu w sesji uczestniczą wszyscy radni. 
b) protokół z ostatniej sesji był wyłoŜony do wglądu, wzorem poprzednich sesji proponuję 

przyjęcie bez odczytywania. 
 
Poprosiła o uwagi. 

 
Uwag nie zgłoszono. 
 
 
Protokół z ostatniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 14 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
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Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 15 radnych 
 
c) W dniu 28 sierpnia 2013 wpłynął wniosek p. Wójta o wprowadzenie do porządku obrad 

uchwały w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej ds. komunalizacji mienia 
gminnego. 

 
Proponuję o wprowadzenie wymienionej uchwał w punkcie 6 podpunkt 3 
 
Proszę o przegłosowanie porządku obrad z uwzględnioną uchwałą. 
 
Porządek obrad został przyjęty w głosowaniu: 
Liczba Radnych głosujących za – 13 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 2 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 15 radnych  
 
 
Ad. 2  
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska - w okresie międzysesyjnym 
uczestniczyłam w pracach komisji stałych. Pełniłam dyŜury w Urzędzie Gminy. 
Reprezentowałam Radę Gminy podczas doŜynek powiatowych, które odbyły się w 
Czemiernikach.  
 
 
Wójt Gminy: 
- Podpisałem umowę na dowóz uczniów z PKS Międzyrzec Podlaski. Dzisiaj jest objazd 

tras. Myślę, Ŝe jeszcze dziś damy informację dla radnych i sołtysów o godzinach 
odjazdów. 

- Podpisałem umowę na dofinansowanie budowy drogi gminnej Derewiczna - Komarówka 
z Urzędem Marszałkowskim na kwotę 60 000 zł dotacji  

- Wykonano kosztorys na drogę gminną Wiski - Komarówka.  
- Przygotowaliśmy zbiórkę odpadów. Spotkałem się z p. Wyglądałą z EKO LIDERA aby 

omówić sprawy związane ze zbiórką. Przygotowane zostały informacje dla mieszkańców. 
Sołtysi dostarczyli te informacje.  

- Do wczoraj zapłaciło 716 osób w kasie Urzędu i kilkanaście w Banku. Wpłacona kwota to 
25 504 zł. Selektywnie zebranych odpadów frakcji suchej było 6 ton a szkła 16,5 tony. 
Czterokrotnie więcej odpadów niŜ poprzednio.  

- Spotkałem się z Panem Starostą w sprawie Placówki Opiekuńczo wychowawczej. We 
wrześniu jest posiedzenie Rady Powiaty. Zostaną tam zabezpieczone środki na ten cel. 
Potem podpiszemy porozumienie. 

- Wraz z delegacją z Przegalin Małych byliśmy na DoŜynkach Powiatowych w 
Czemiernikach. 

- Brałem udział w pracach komisji stałych Rady Gminy. 
- Przyjmowałem interesantów i prowadziłem sprawy bieŜące Urzędu. 
 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu Radny p. Tomasz 
Weremczuk - W okresie międzysesyjnym Komisja spotykała się 1 raz. Omawialiśmy 
wykonanie budŜetu za pierwsze półrocze 2013 roku, zmiany budŜetowe oraz sprawy bieŜące. 
 



 3

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny  
p. Bogdan Wetoszka - W okresie międzysesyjnym Komisja spotykała się 1 razy. 
Omawialiśmy sprawy związane z przygotowaniem ZSS oraz Przedszkola Samorządowego do 
rozpoczęcia roku szkolnego 2013/2014 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny p. Jan Abramczuk - W okresie 
międzysesyjnym Komisja spotkała się 1 raz. Tematem komisji była analiza wykonania 
budŜetu za pierwsze półrocze 2013 roku 
 
Ad. 3. 
Skarbnik Gminy – Materiały Państwo otrzymaliście. Wykonanie budŜetu było przedmiotem 
obrad poszczególnych komisji. Czy są pytania?  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska - Jaka jest realna szansa na wpływ 
dochody które są zaplanowane w budŜecie? 
 
Skarbnik Gminy – Inne dochody majątkowe spłyną. Jeśli chodzi o sprzedaŜ planowanych 
nieruchomości to na 100 % nie moŜna zagwarantować. Ale nadal próbujemy.  
 
 
Skarbnik Gminy – Przedstawiła treść uchwały składu Orzekającego RIO w Lublinie w 
sprawie zaopiniowania przedłoŜonej przez Wójta Gminy Komarówka Podlaska informacji o 
przebiegu wykonania budŜetu Gminy za pierwsze półrocze 2013 roku.  
 
Informacja o wykonaniu budŜetu Gminy za I półrocze 2013 r. została przyjęta 
większością głosów. 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 13 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 2 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 15 radnych  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. 4. 
p. Krystyna Wetoszka Kierownik GOSP –  Przedstawiła informacje zdziałalności GOPSw 
Komarówce za okres od 1 stycznia 2012 r. do 31.12.2012 r. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu 
 
Informacja o działalności GOPS w Komarówce Podlaskiej została przyjęta większością 
głosów. 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 14 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 15 radnych  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 5  Dyrektorzy przedstawili stopień przygotowanie placówek do rozpoczęcia roku 
szkolnego : 
Dyrektor ZSS - p. Urszula Wołodko  
Dyrektor Przedszkola Samorządowego - p. Małgorzata Babicz  
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Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kolembrodach  p. Danuta Mróz 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Brzozowym Kącie p. Małgorzata Karpińska 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Walinnie - p. Stanisław śelazowski  
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Derewicznie - p. GraŜyna Izdebska  
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Nie ma Pani Dyrektor ze szkoły w Przegalinach DuŜych. Czy 
mamy jakieś informacje dotyczące tej szkoły?  
 
Radny p. Joanna Krupska - Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Przegalinach DuŜych 
mówiła, Ŝe szkoła jest gotowa do rozpoczęcia roku. Jest czysta, wysprzątana i gotowa do 
pracy. Jedynym problemem jest komin.  
 
Przerwa w obradach godz. 10:10 

Wznowienie obrad po przerwie godz. 10:20 

 
Ad. 6. 1. 
Skarbnik Gminy - Uchwała z która się zwracamy o uchylenie z dnia 8 sierpnie 2013 roku.  
Uchwała dotyczyła przeniesienia środków z rozdziału na dział. Czyli z zakupu budynku na 
dom dziecka na modernizację drogi Komarówka Wiski 159 000 zł. PoniewaŜ popełniono błąd 
bo w lipcu Pan Wójt swoim zarządzeniem wprowadził 32 126, 13 zł były to środki z Urzędu 
wojewódzkiego na zadania z zakresu opieki społecznej. Pominięto ta kwotę i do kwoty, jaka 
była w uchwale Rady Gminy czerwcowej. Tam były tylko wydatki. Ta kwota była niŜsza o  
32 126, 13 zł. Na tomista na załączniku nr 2 widniała kwota 159 000 zł. w jednym miejscu 
zwiększona a w drugim zmniejszona. Suma była niezgodna w uchwale w związku z tym RIO 
dała opinię w sprawie nieistotnego naruszenia prawa w uchwale Rady Gminy. 
Pan Wójt złoŜył wyjaśnienie.  
Uchwałę to trzeba uchylić natomiast zmiana budowy tej drogi przechodzi w uchwałę 
dzisiejszą.  
 
Radna p. Joanna Krupska - Co mówi artykuł 211 i 212?  
 
Skarbnik Gminy - Mówi o uchwalaniu budŜetu, jak powinien być uchwalany i 
sprecyzowany. 
 
Radna p. Joanna Krupska - Konkretnie? 
 
Skarbnik Gminy - Misi być zachowana równowaga  
 
Radna p. Joanna Krupska - Czy odnośnie tej uchwały było posiedzenie komisji?  
 
Skarbnik Gminy - Tak na ostatniej komisji budŜetowej.  
 
Radna p. Joanna Krupska - Na ostatniej Sesji Pan Przewodniczący zaopiniował uchwałę 
pozytywnie.  
 
Radny p. Tomasz Weremczuk - Nie zaopiniowałem, bo mnie na ostatniej sesji nie było. 
Mógł to zrobić zastępca.  
 
Radna p. Joanna Krupska - Do czego zmierzam. Do Radcy Prawnego. Dzisiaj Jest obecny 
wyjątkowo. Usłyszałam Ŝe nie jest nam potrzebny Radca a ja się czepiam. Radca wziął  
11 800 zł za pół roku.  
 
Skarbnik Gminy - To ja się pomyliłam. Radca nie opiniuje co do kwoty. 
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Radna p. Joanna Krupska - Jak Radca zaopiniował coś co zostało uchylone. 
 
Wójt Gminy - Komisja jak i Rada opiniuje zasadność pewnych przeniesień i pewnych kwot 
na konkretne inwestycje. Natomiast całe procedury formalno prawne są po stronie Urzędu i 
pracowników pod nadzorem RIO. Nie moŜna mieć pretensji to radnego czy komisji Ŝe tak 
zadecydowali. Wszyscy się zgadzamy Ŝe chcemy te środki przenieść na remont drogi. 
Księdzowa pisząc projekt uchwały popełniła błąd. Radca nigdy nie będzie wnikał w te kwoty. 
Nie moŜna obarczać tym Radcy ani komisji. Państwo macie zgodnie z ustawą oceniać 
zasadność. Wszystkie formalne sprawy są po stronie Urzędu i nadzoru prawnego.  
 
Skarbnik Gminy - przedstawiła art. 211 i 212 ustawy o finansach publicznych. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Nieistotne naruszenie prawa to kwestia tych kwot tylko i 
wyłącznie ? 
 
Skarbnik Gminy - Tak 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Dlaczego nieistotnie naruszenie prawa musi być likwidowane 
poprzez uchylenie całej uchwały? 
 
Skarbnik Gminy - Bo trzeba doprowadzić do zgodności kwot. MoŜna to zrobić jedną 
uchwałą. Rozmawiałam z RIO i powiedziano Ŝe moŜe lepiej jedną uchylającą i drugą 
wprowadzić zmiany.  
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Odnośnie wypowiedzi Radnej p. Krupskiej. Tu chodzi o 
efektywność stanowienia tych uchwał. Niepotrzebnie zwoływaliśmy poprzednią sesje Ŝeby te 
zmiany budŜetu określić. Materiały które otrzymaliśmy nie zostały dopracowane.  
Pytanie o załącznik dotyczący budowy drogi. Uchylamy uchwałę w całości. Załącznik 
nazywa się zmiana budŜetu do uchwały Rady Gminy XXIV/147/2013  
 
Skarbnik Gminy - Uchylamy wprowadzamy do tej uchwały na podstawie tego załącznika te 
dane. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Czyli ten załącznik? 
 
Skarbnik Gminy - To nie jest załącznik załącznikiem jest wykaz zadań inwestycyjnych do 
którego oprócz 159 000 zł dodajemy zadanie wynikające z dzisiejszych zmian. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - W tych materiałach tego nie mamy.  
 
Skarbnik Gminy - Załącznika nie macie państwo bo nie sposób zrobić tak szybko zmiany.  
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Ten załącznik będzie nazywała się nieco inaczej.  
 
Skarbnik Gminy - Ten załącznik dołączę do obecnej uchwały.  
 
Radny Sławomir Ilczuk - Czy zarządzenie p. Wójta nie ma mocy takiej jak uchwała Rady? 
Pan Wójt przeniósł to. W księgowości przemieszczenie powinno nastąpić. 
 
Skarbnik Gminy - Przemieszczanie nastąpiło. Sesje bardzo szybko trzeba było zwołać a ja 
chciałam iść na urlop. Miałam nie upienią w teczce lipcową zmianę. Zajrzałam do ostatnich 
dochodów i wydatków i wzięłam kwoty. Za miesiąc lipiec sprawozdania składane są do 10 
sierpnia i umknęło to uwadze. Z księgowości informacji podać nie mogli. dopiero mogłabym 
sprawdzić na sprawozdaniu, Ŝe to jest niezgodne z budŜetem gdyby księgowość dała mi 
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sprawozdania. Teraz trzeba te 32 tysiące uwzględnić. Księgowość nie daje co tydzień 
sprawozdań. W księgowości 2 tygodnie to nie jest opóźnienie nawet w prowadzeniu 
ewidencji księgowej. Trzeba z banku podając wyciągi. Sprawozdania są zdawane co miesiąc 
do 5 następnego miesiąca. Ustawodawca daje termin do wykonania tych zadań. JuŜ 10 
sierpnia gdyby sprawozdania były przedłoŜone moŜna było by zobaczyć kwotę jaka w 
ostatniej uchwale była podjęta.  
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Czy w tym projekcie wydatków przypadkiem nie mamy 
wydatków w stosunku do poprzedniego projektu.  
 
Skarbnik Gminy - To są te zmiany plus jeszcze dzisiejsza.  
 
Skarbnik Gminy - przedstawiła Uchwałę w sprawie uchylenia uchwały nr XXIV/147/2013 
Rady Gminy Komarówka Podlaska z dnia 8 sierpnia 2013 r. w sprawie zmiany budŜetu 
gminy na 2013 rok 
 
Salę opuścił Radny Andrzej Kowalczuk  

Radni obecni na sesji - 14 

 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu Radny p. Tomasz 
Weremczuk - Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
 
Uchwała uchylająca uchwałę w sprawie uchylenia uchwały nr XXIV/147/2013 Rady Gminy 
Komarówka Podlaska z dnia 8 sierpnia 2013 r. w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2013 rok 
została podjęta większością głosów. 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 12 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 2 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 14 radnych  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przybył Radny Andrzej Kowalczuk  

Radni obecni na sesji - 15 

 
 
Ad. 6. 2. 
Skarbnik Gminy - Przedstawiła zmiany budŜetowe.   
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Czy my podejmując uchwałę będziemy głosować nad pracami 
juŜ wykonanymi? 
 
Skarbnik Gminy - Nie wszystko. Nie moŜemy dać dla GCK poniesionych kosztów. Musimu 
przejąć to pod Urząd Gminy bo to jest plac nasz i budynek nasz.  
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Remonty w dziale 600 ? 
 
Skarbnik Gminy - Remonty przepustów. Trzeba było zrobić to szybko. Wykonywał P. 
Zieniuk. Nie składał faktur, ale wiemy Ŝe to było robione. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Na ostatniej sesji zostaliśmy poinformowani Ŝe pieniądze 
przeznaczone na remonty dróg zostały przeznaczone na te prace. Czy zbrakło środków na 
pokrycie tych kosztów?   
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Skarbnik Gminy - Na poprzedniej sesji remontów dróg nie było. Pieniędzy na remonty dróg 
nie ma i staramy się przenosić skąd się da. Bo są takie potrzeby.  
 
Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2013 
r. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Mieliśmy kumulować te wszystkie koszty Ŝeby wydajniejsze 
były remonty. Okazuje się Ŝe jak uzgadniamy budŜet zapewniamy zbyt małe pieniądze i 
musimy dokładać. Czy te remonty juŜ zostały wykonane?  
 
Skarbnik Gminy - Jeszcze nie zostały wykonane.  
 
Radny p. Sławomir Ilczuk - Remont przystanku. To te murowane? 
 
Wójt Gminy - To przystanki przy drodze krajowej.  
 
Radny p. Sławomir Ilczuk - Jaki jest koszt zakupu wiat przystankowych? 
 
Wójt Gminy - Ok 3,5 tyś zł. 
 
Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2013 
r. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu Radny p. Tomasz 
Weremczuk - Dzisiaj wprowadzona zmiana nie była omawiana na Komisji. Pozostałe 
zmiany komisja opiniuje pozytywnie.  
 
Uchwała w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2013 r. została podjęta większością 
głosów. 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 13 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 1 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 15 radnych  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. 6. 3. 
Wójt - Poprzednie komisja juŜ jest nieaktualna, poniewaŜ 2 pracowników jest juŜ na 
emeryturze. Chcemy by skład komisji był aktualny. Planujemy jeszcze w tym roku 
komunalizację mienia.  
 
Sekretarz Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania komisji 
inwentaryzacyjnej ds. komunalizacji mienia gminnego. 
 
Uchwała w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej ds. komunalizacji mienia 
gminnego została podjęta większością głosów. 
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 14 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
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Radni obecni na sesji - 15 radnych  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad .7. 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Jakie jest rozpoznanie co do pieca w budynku LO? Jakie są 
moŜliwości oraz jaki jest przewidywany termin wykonania? 
 
Sołtys miejscowości Przegaliny DuŜe p. Tadeusz Radczuk - Msza doŜynkowa o godzinie 
13 to trochę za późno. Kto tak ustalił? 
 
Sołtys miejscowości Wólka  Komarowska p. Stanisław Orłowski - Chcemy oczyścić rów 
który jest na styku trzech miejscowości: Komarówka, Wólka Komarowska i Wiskin o 
długości 3200 m. Rozmawialiśmy z wykonawcą panem Ładniakiem z Kwasówki który 
wykona to za ok 10 000 zł. Na tym rowie znajduje się przepust na drodze gminnej. Przepust 
jest załamany. Bardzo mało wody przepływa pod tym przepustem. Nasza prośba do Gminy o 
naprawę tego przepustu. Oczyszczamy część rowu Wólce- Komarówka.  
KaŜdy zapłaci po 3 zł za mb rowu. Ten rów przebiega pod drogą Wiski - Walinna. JuŜ 
wspominałem wcześniej. Nie ma tam przepustu. My niestety nie zrobimy tego. Trzeba by 
było zwrócić się do właścicieli drogi by to uzupełnić. Czy nasze prace mogły by być 
dofinansowane?  
Na śarnicy bobry zrobiły tamę. Spiętrzyły wodę na ok 1,20 m. Tą tamę trzeba będzie 
rozebrać poniewaŜ woda z śarnicy napływa do tego rowu.  
 
Radny p. Andrzej Kowalczuk - Kiedy będzie uzupełniona droga kruszywem za budynkiem 
GCK? Na razie jest tylko kawałek wywieziony jest kruszywem. Reszta to piachem. Jak 
deszcze spadną nie będzie moŜna tamtędy przejechać. Czy będą sporządzone umowy na 
wywóz śmieci między rolnikami a Gminą? PrzyjeŜdŜają do nas kontrole z ARiMR i WiOŚ i 
Ŝądają umowy na wywóz śmieci. 
Przepust na rowie obok oczyszczalni jest załamany i obok p. Szczęśniaka  
 
Ad .8. 
Wójt: 
- Odnośnie pytania Radnego Wetoszki. Pani Dyrektor sygnalizowała wiosną Ŝe piec 
przecieka. śadnych szczegółów nie podawała. Dziś się dowiaduje Ŝe jest to taki ubytek. 
Trzeba dokonać analizy czy da się to naprawić. Jeśli nie to skosztorysować wymianę tego 
pieca. Myślę Ŝe do sezonu grzewczego da się to wykonać. 
- Odnośnie pytania pana Sołtysa Przegalin Małych. To co pan zgłasza to wniosek na rok 
następny. W tym roku juŜ msza jest ustalona na godz. 13 wzorem lat ubiegłych. Decyzję 
podjęliśmy wspólnie z Panią Dyrektą GCK i z Ks. Proboszczem. Jest to najbardziej 
optymalna godzina poniewaŜ jest mniej czasu do wypełnienia w programie.  
 - Jeśli chodzi wypowiedź pana Sołtysa Orłowskiego. Jest to szczytna idea, Ŝe się 
organizujecie na wzór innych miejscowości. Przepusty moŜemy remontować tylko te które 
idą pod drogami gminnymi. Nie moŜemy się dołoŜyć do konserwacji i oczyszczania rowów 
poniewaŜ to nie jest zadaniem gminy.  
 Myślę Ŝe przepusty o których mówił Pan sołtys Orłowski i Pan Radny Kowalczuk uda 
nam się wyremontować w ramach tych środków które dzisiaj były przenoszone.  
 Dziwi mnie Ŝe ochrona środowiska Ŝąda umów. Teraz w myśl nowej ustawy rolnik nie 
jest właścicielem śmieci. Kwit  
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Na jakim etapie jesteśmy odnoście odwodnienie ulicy 
Osiedlowej, Winskowskiej i Lubelskiej.  
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Wójt - Jesteśmy na etapie kompletowania dokumentacji. Zatwierdziłem wstępnie kosztorys, 
który Pani inŜynier przesłała. Myślę Ŝe to jest kwestia dnia i będziemy mieć tą dokumentację.  
 
Ad .9 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska 
Przedstawiła treść pism skierowanego do Rady przez: Panią BoŜenę Walma, ROL-KĄT, oraz 
Szkołę Główną Gospodarstwa Wiejskiego w Warszawie.  
 
Proszę o ustosunkowanie się do pism. 
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Wniosek nie jest zbieŜny z rzeczywistością bo opłaty jest dwu 
miesięczna a stawka jest miesięczna. NaleŜy odpowiedzieć na piśnie.  
Jakie jest przewidziane obciąŜenie tej drogi jeśli chodzi o nacisk na oś. Czy samochody 
dojeŜdŜające do ROL-KĄT są dostosowane do parametrów tej drogi. Nie wystarczy bieŜący 
remont tej drogi. NaleŜy pomyśleć o zwiększeniu parametrów tej drogi. MoŜemy remontować 
drogi ale jeśli nie zapewnimy utwardzanych poboczy albo rowów odwadniających to przez 
cały czas będzie wysadzało te nawierzchnie.  
 
Wójt - Na drodze do ROL-KĄT jest ograniczenie tonaŜu do 12 ton. Dojazd cięŜkich 
samochodów do tej firmy jest przewidziany drogą powiatową. Remont polegał by na 
naprawie ubytków w powierzchni bitumicznej. przy remoncie drogi Komarówka Wiski 
zostaną uzupełnione ubytki na tej drodze do ROL-KĄT. 
 
Sołtys miejscowości Przegaliny DuŜe p. Tadeusz Radczuk - Prośba o wykoszenie poboczy. 
 
Radna Joanna Krupska - Czy będzie zaległy tłuczeń z funduszu sołeckiego na tryb w 
Przegalinach? Miały być 2 składy. 
 
Wójt - Pobocza na drogach gminnych nie były jeszcze koszone. Przed zimą na pewno jeszcze 
je wykosimy. Warzyła się sprawa zakupu kosiarki przez spółkę komunalną. Dlatego nikomu 
nie zleciłem koszenia. Zakupu kosiarki nie będzie. Trzeba będzie zlecić komuś koszenie. 
Odnośnie tłucznia. Nie odpowiem w tej chwili. Sprawdzimy. Po sesji przejdziemy do 
pracownika i wyjaśnimy. 
Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Grzesiakowski - Mieszkańcy pytają kiedy zacznie 
działać PSZOK. I gdzie będzie umiejscowiony? 
 
Wójt - PSZOK będziemy się starali zlokalizować na placu przy oczyszczalni. JuŜ poszło 
zgłoszenie do starostwa. Jak nie będzie sprzeciwu będziemy to realizować.. Mamy pismo z 
nadzoru Ŝe uchwała dotycząca regulaminu zawiera sporo błędów. Trzeba będzie omówić 
wszystkie błędy i popoprawiać je. RównieŜ trzeba będzie poprawić w uchwale adres PSZOK 
bo podaliśmy adres przy remizie.  
 
Radna Joanna Krupska - Kiedy zostanie zaproszony ktoś z Agencji, Ochrony środowiska, 
Melioracji i Powiatowy Lekarza Weterynarii. Kolejna sesja. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska - Na następnej sesji zrobimy temat 
rolnictwa i zaprosimy gości o których Pani mówi.  
 
Wiceprzewodniczący Rady p. Grzegorz Grzesiakowski - Niesamowite spustoszenia robią 
bobry. Nawet w kanale Wieprz-Krzna. 
 
Radny Andrzej Kowalczyk - Czy moŜna coś zrobić Ŝeby złagodzić obostrzenia w co do 
odstrzału dzików.  
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Wójt - Odnośnie bobrów. Mamy zarządzanie kryzysowe i gdyby były podtopienie które 
zagraŜają budynkom ludziom wtedy interweniujemy. Była taka sytuacja w tamtym roku w 
Wiskach. Same bobry to Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska. My za wiele nie 
jesteśmy w stanie zrobić.  
Odnośnie odstrzału dzików. Warto wysłać takie pismo do Wojewody ido Głównego i 
Wojewódzkiego Lekarza weterynarii. Na terenie naszego województwa jest wydane 
Zarządzanie Wojewody które bardzo zaostrza odstrzał dzików. Warunki do spełnienia dla 
myśliwego są tak trudne. Koła łowieckie zaprzestały odstrzału dzików. Spustoszenie w 
uprawach są bardzo duŜe. Jeśli te zaostrzenie będzie trwało nadal to populacja dzika strasznie 
się rozrośnie. Rozmawiałem z Dyrektorem wydziału rolniczego w LUW który mówił Ŝe 
wnioski o złagodzenie tych zaostrzeń są wskazane. By naświetlić potrzebę i problem. 
Prosiłem Starostę by wystąpił do Lekarza weterynarii. ja równieŜ ze swojej strony wystąpię z 
takim pismem.  
 Chciał bym poruszyć kwestię sprzedaŜy Pałacu w śeliźnie? Czy jesteś państwo za tym 
by zastosować stawkę 50 % ustawową co do sprzedaŜy Pałacu w śeliźnie. Formalnie nie jest 
potrzebna zgoda Rady Gminy. Nie ma takiego wymogu. Jest to mienie gminne znacznej 
wartości i chcę by Rada Gminy o tym wiedziała. Gdy zastosujemy stawkę 50 % będzie to 
kwota niespełna 700 tyś zł. Będzie to kolejna 3 próba zbycia tej nieruchomości. Czy jesteście 
państwo za tym.  
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Chcę zwrócić uwagę na dwa aspekty. W momencie kiedy nie 
sprzedamy musimy wziąć się za zabezpieczenie tej nieruchomości czy wykorzystanie tego 
obiektu. Jak sprzedamy to za marne pieniądze czy to nas ratuje? Jesteśmy w złym momencie 
jeśli chodzi o sprzedaŜ nieruchomości. Potencjalny kupujący będzie musiał wyłoŜyć kwotę 
bonifikaty jaką uzyska w remont z wymogami konserwatorskimi. Czy sprzedając za małe 
pieniądze nie władujemy się w kłopot odbierania tego obiektu. Przy bonifikacie kupujący 
musi byś wyselekcjonowany dosyć mocno, Ŝeby stać go było na dalsze prace. Po za tym 
tracimy kilkadziesiąt tysięcy.  
 
Wójt - Moje zdanie jest takie by próbować sprzedaŜ po raz trzeci za ustawową stawkę. 
Nabywcy kupujący z bonifikatą wiedzą o tym, Ŝe ta część ulgi musi być przeznaczona na 
remont i rewitalizację obiektu.  
 
Stanowisko Rady Gminy dotyczące zastosowanie ustawowej stawki (50%) przy sprzedaŜy 
Pałacu w śeliźnie zostało podjęte większością głosów  
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 14 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 15 radnych  
 
 
Wójt - Chciał bym przedyskutować sprawę oświetlenia ulicznego w gminie. Wkraczamy w 
miesiące jesienno zimowe gdzie okres świecenia jest coraz dłuŜszy a co za tym idzie rachunki 
będą coraz wyŜsze. Proponuje rozwaŜyć moŜliwość świecenia oświetlenia ulicznego do 21 w 
miejscowościach innych niŜ Komarówka, a Komarówka do 22. Na dzień dzisiejszy w 
Komarówka do 24 a 4 lampy na rondzie do rana. W innych miejscowościach do 22. 
Przeanalizować trzeba jeszcze wyłączenie ze świecenia kilka opraw w Komarówce. Ul. 11 
Listopada, Ks. Jana Rudnickiego i Wojska Polskiego. Na tych ulicach świecą się wszystkie 
oprawy.  
 
Radny p. Bogdan Wetoszka - Jeszcze ul. Ciasna jest mocno oświetlona. Trzeba zwrócić 
uwagę na moc Ŝarówek. MoŜe zostawić na dłuŜej oświetlenie przy głównych drogach. 
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Stanowisko Rady Gminy zmienić czas świecenia oświetlenia ulicznego do 21 w 
miejscowościach innych niŜ Komarówka, a Komarówka do 22. 
zostało podjęte większością głosów  
Głosowanie: 
Liczba Radnych głosujących za – 12 
Liczba Radnych głosujących przeciw – 3 
Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 
Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 
Radni obecni na sesji - 15 radnych  
 
Radny Jan Abramczuk - Jak sprawa wyroków wygląda.  
 
P. Krzysztof Kalinowski - Wpłynęło 89 oświadczeń od rolników. Podpisanych przez 
rolników protokołów jest dopiero 12. Rolnicy nie są zainteresowani by podpisać protokoły 
sporządzone przez komisje. Dzwonie do rolników i zapraszam. Musze to zbiorczo wysłać do 
wojewody by była opinia. Jeśli ktoś jest zainteresowany kredytem musi mieć opinie 
Wojewody. Mają być kredyty preferencyjne a w ARiMR do zlikwidowanego ha gdzie szkoda 
wynosiła ponad 80 % ponoć 100 zł. 
 
 
Ad. 10 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Po wyczerpaniu porządku obrad 
dokonuję zamknięcia obrad sesji. 
 
Dziękuję wszystkim za udział. 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

          Protokolant       Przewodnicząca Rady Gminy 
 
   Dorota Maksymiuk-Mitońska        Marta Grabińska 
 
 
Protokół sporządzono dnia 6 września 2013 roku 
 
Przekazano Sekretarzowi Gminy  9 czerwca 2013 roku 
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WYKAZ UCHWAŁ 
RADY GMINY KOMARÓWKA PODLASKA 
podjętych na sesji w dniu 29 września 2013 r. 

 
 
Uchwała Nr XXV/149/2013 uchylająca uchwałę w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2013 r.  
 
Uchwała Nr XXV/150/2013 w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2013 r.  
 
 
Uchwała Nr XXV/151/2013 w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej ds. 
komunalizacji mienia gminnego. 
 
 
 


